



您当前的位置是: 首页 >> 资料库 >> 2004期 >> 第1期

骨外科患者拔尿管时注入药物对排尿的影响

王爱华; 张淑香; 宋富美; 张金霞;

(无棣县人民医院骨外科; 山东无棣; 251900)



浏览次数 243622



资料库

| | | |
|-------|------|------|
| 2007年 | | |
| 第1期 | 第2期 | 第3期 |
| 第4期 | | |
| 2006年 | | |
| 第1期 | 第2期 | 第3期 |
| 第4期 | 第5期 | 第6期 |
| 第7期 | 第8期 | 第9期 |
| 第10期 | 第11期 | 第12期 |
| 2005年 | | |
| 第1期 | 第2期 | 第3期 |
| 第4期 | 第5期 | 第6期 |
| 第7期 | 第8期 | 第9期 |
| 第10期 | 第11期 | 第12期 |
| 2004年 | | |
| 第1期 | 第2期 | 第3期 |
| 第4期 | 第5期 | 第6期 |
| 第7期 | 第8期 | 第9期 |
| 第10期 | 第11期 | 第12期 |
| 2003年 | | |
| 第1期 | 第2期 | 第3期 |
| 第4期 | 第5期 | 第6期 |

[摘要] 目的探讨提高长时间留置导尿管病人拔管后2h内排尿成功率的方法。方法按入院先后随机将64例导尿的男性骨折病人分两组, 单数为观察组, 双数为对照组。对照组常规拔尿管, 观察组拔尿管时遵医嘱注入地塞米松5mg+2%利多卡因5ml+生理盐水5ml+庆大霉素8万U, 比较首次排尿的自觉症状, 包括尿痛、排尿困难、排尿障碍等。结果观察组较对照组病人首次排尿出现自觉症状的例数明显减少(P<0.01), 有显著性差异。结论拔尿管时注入药物安全有效, 明显提高了长期置管病人拔除尿管后首次排尿的成功率, 减轻了病人的痛苦, 有广泛的应用价值。

[关键词] 拔尿管; 药物注入; 护理;

[中国分类号] R472; R473.6 [文献标识码] A [文章编号] 1008-9969(2004)01-0005-02

Effects of injecting medicine at withdrawing catheter on urination in patient sat orthopedic department

WANG Aihua; ZHANG Shuxiang; SONG Fumei; ZHANG Jinxia

(Dept. of Orthopedics; Wudi People's Hospital; Wudi 251900; China)

[Abstract] Objective To increase the successrate in urination within 2 hours in patients with indwelling catheter for a long term. Methods 64 male patients with broken bone were divided into 2 groups at random in admission sequence: those with cardinal registration number as observation group and those with even number as controls. The catheters in the control group were conventionally withdrawn, while in the observation group a solution with 5ml dexamethasone, 5ml 2% lidocaine, 5ml NS and 80,000U gentamicin was injected at withdrawing catheter...

[Key words] withdrawal of catheter; infusion of medicine; nursing;

【关闭窗口】

| | | |
|-------|-----|-----|
| 2002年 | | |
| 第1期 | 第2期 | 第3期 |
| 第4期 | 第5期 | 第6期 |
| 2001年 | | |
| 第1期 | 第2期 | 第3期 |
| 第4期 | 第5期 | 第6期 |
| 2000年 | | |
| 第1期 | 第2期 | 第3期 |
| 第4期 | 第5期 | 第6期 |

COPYRIGHT © 护理学报 地址：广州市广州大道北1838号 技术支持：网天科技

您是第 **300382** 位访客